
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/12900.

Benyújtás dátuma: 2020-09-17 10:19

Parlex azonosító: 1ESQEBUI0001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Dr. Gurmai Zita (MSZP) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Várható-e a kilakoltatási moratórium előrehozott 
elrendelése?" 

Tisztelt Miniszterelnök úr!

Aggodalommal telve figyelem, ahogy a koronavírus terjedése a nyári visszaesés után most újból 
erőre kapott. A szeptember 12. napján adott interjújában úgy fogalmazott, hogy a jelenlegi 
rekordnak számító 916 fertőzöttet jelentő napi esetszám a közeljövőben várhatóan tovább 
emelkedik majd.

Bár a járvány elleni védekezés elsődleges célja természetesen az emberéletek megóvása, mégsem 
feledkezhetünk meg a nem kívánatos gazdasági következmények elhárításáról sem. Az állások 
elvesztése, a munkahelyi termelés szünetelése rengeget magyar család megélhetését tette 
bizonytalanná, ami számos esetben egyenesen kétségbeejtő helyzetet eredményezett. A nyári 
hónapok során hiába esett vissza a járvány terjedésének üteme, a bajba került munkavállalóknak 
csak egy része mondhatja el magáról, hogy ezzel minden visszatért a régi megszokott kerékvágásba.

A havi rendszeres jövedelem elvesztésének legsúlyosabb következménye kétségtelenül az, ha a 
család lakhatása kerül veszélybe. Egy olyan időszakban, amikor a napi fertőzöttek száma sokkal 
magasabb, mint az ország tavaszi leállítása idején sajnos minden eshetőségre fel kell készülnünk.

Éppen ezért a legsúlyosabb következmények megelőzésének érdekében kiemelten fontosnak tartom 
a kilakoltatási tilalom ismételt elrendelését. Az intézkedést kifejezetten indokolttá teszi az a 
felismerés, hogy ha már a nehéz helyzetbe jutott család a járvány gazdasági hatásainak 
következtében elveszíti a megélhetésének fedezésére szolgáló havi bevételeit, akkor legalább ne 
kerüljenek az utcára. Egy-egy ilyen eset következményei ugyanis nem ritkán rendkívül káros 
hatásokkal rendelkeznek, így fedél nélkül maradt munkavállaló nagyságrendekkel nehezebben tér 



vissza a munka világába.

Emlékezetes, hogy bár a járvány tavaszi hulláma során a napi fertőzöttek száma jóval alatta maradt 
napjaink esetszámának, mégis már március 24. napján elrendelésre került a végrehajtási és 
kilakoltatási moratórium. Így ez az intézkedés a napi közel ezer új fertőzött ismeretében szintén 
indokolt lépés.

A témában elsőként az Igazságügyi Minisztériumhoz fordultam, de a konkrét kérdést illetően 
érdemi válasz helyett gyakorlatilag a kormánypártok kampányüzenetét kaptam. Meggyőződésem, 
hogy a bajba jutottak helyzetét nem használhatjuk fel pártpolitikai célokra.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszterelnök urat:

Várható-e a koronavírus terjedésére tekintettel a kilakoltatási moratórium azonnali elrendelése?
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